
 

 

SPRAWOZDANIE Z POSIEDZENIA KOMISJI DIALOGU OBYWATELSKIEGO DS. 

PRZECIWDZIAŁANIA UZALEŻNIENIOM 

 

w dniu 26.01.2024 r.  

w siedzibie Miejskiego Centrum Profilaktyki Uzależnień w Krakowie 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 

● Pan Dyrektor Mariusz Nawrot – Miejskie Centrum Profilaktyki Uzależnień w Krakowie 

● Pani Małgorzata Stachel - Miejskie Centrum Profilaktyki Uzależnień w Krakowie 

● Pani Dorota Wasik - Stowarzyszenie Pomocna Dłoń 

● Pani Agata Junger - Kłosowska - Polskie Towarzystwo Przeciwdziałania Wykluczeniu 

Społecznemu 

● Pani Katarzyna Pytko – Kiełkowska – Stowarzyszenie W Dobrą Stronę 

● Pani Joanna Pęska – Fundacja „Zdrowie dla Budowlanych”,  

● Pani Małgorzata Mucha – Stowarzyszenie Rodzin Abstynenckich „Krąg”,  

● Pani Agnieszka Litwa - Janowska - Krakowskie Stowarzyszenie Terapeutów Uzależnień  

● Pan Grzegorz Wodowski- Stowarzyszenie MONAR,  

● Pani Katarzyna Klima - Małopolskie Stowarzyszenie Probacja 

 

Przyjęto następujący porządek obrad:  

1. Rozpoczęcie posiedzenia, przywitanie zgromadzonych osób oraz ustalenie obecności 

członków KDO ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom na podstawie listy. 

2. Wybór Prezydium Komisji Dialogu Obywatelskiego na rok 2024 – dyskusja, 

przeprowadzenie głosowania, podjęcie uchwały. 

3. Głosowanie nad przyjęciem uchwały dotyczącej sprawozdania z działalności KDO ds. 

Przeciwdziałania Uzależnieniom w 2023 roku. 

4. Wolne wnioski. 

5. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie otworzył  Pan Mariusz Nawrot, Dyrektor Miejskiego Centrum Profilaktyki Uzależnień 

w Krakowie, przywitał uczestników posiedzenia i przeprowadził wybór prezydium Komisji Dialogu 

Obywatelskiego na rok 2024.  

 

Wobec zgłoszonych kandydatur przeprowadzono głosowanie, w wyniku którego podjęto uchwałę o 

wyborze prezydium w składzie: 

• Przewodniczący Komisji – Pani Katarzyna Pytko – Kiełkowska 

• Zastępca Przewodniczącego Komisji – Pani Agata Junger – Kłosowska 

• Sekretarz – Pani Joanna Pęska. 

 

Następnie Pani Katarzyna Pytko – Kiełkowska przedstawiła raport z działalności Komisji Dialogu 

Obywatelskiego w 2023 roku. 

Przewodnicząca przypomniała terminy czterech odbytych posiedzeń, gości, którzy przyjęli 

zaproszenia na posiedzenia, przyjęte w ubiegłym roku uchwały oraz ustalone terminy i miejsca 

posiedzeń na 2024 rok: 

• 26 stycznia 2024 r. o godzinie 10:00 w siedzibie Miejskiego Centrum Profilaktyki 

Uzależnień w Krakowie, 

• 24 kwietnia 2024 r. o godzinie 10:00 w siedzibie Miejskiego Centrum Profilaktyki 

Uzależnień w Krakowie, 



• 20 września 2024 r. o godzinie 10:00 w siedzibie Miejskiego Centrum Profilaktyki 

Uzależnień w Krakowie – wobec propozycji Pani Agnieszki Litwy – Janowskiej miejsce 

oraz godzina posiedzenia zostały zmienione na godzinę 10:30 w siedzibie Krakowskiego 

Stowarzyszenia Terapeutów Uzależnień przy ul. Wielickiej 73 w Krakowie 

• 20 listopada 2024 r. o godzinie 10:00 w siedzibie Miejskiego Centrum Profilaktyki 

Uzależnień w Krakowie 

 

Następnie przeprowadzono głosowanie nad przyjęciem sprawozdania z działalności Komisji Dialogu 

Obywatelskiego ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom za 2023 rok – sprawozdanie zostało 

jednogłośnie przyjęte.  Raport został przyjęty uchwałą. 

 

Pani Agnieszka Litwa – Janowska z Krakowskiego Stowarzyszenia Terapeutów Uzależnień w 

imieniu placówek terapeutycznych podziękowała obecnym przedstawicielom Miejskiego Centrum 

Profilaktyki Uzależnień w Krakowie za zmiany w wycenie świadczeń, jednocześnie podnosząc temat 

istotnych w ubiegłym roku działań związanych z umożliwieniem pozyskania środków z podatku 

cukrowego na rzecz podmiotów zajmujących się pomocą osobom uzależnionym. Działania te nie 

przyniosły oczekiwanego efektu, podkreślono znaczenie potrzeby zmiany zapisów legislacyjnych, 

aby było to możliwe w przyszłości. Przy tej okazji zaproponowano, aby Komisja podjęła starania, 

zmierzające w kierunku zorganizowania spotkań z posłami z obszaru Miasta Krakowa, którzy 

mogliby wesprzeć działania Komisji. Członkowie Komisji wyrazili chęć uczestniczenia w takich 

spotkaniach, jeśli tylko będą one możliwe. 

Pani Agnieszka Litwa – Janowska poinformowała również, że w najbliższym czasie rusza 

specjalizacja w dziedzinie uzależnień, z kompletną listą uczestników. Przedstawiła również zasady 

realizowania nowej specjalizacji. Podkreśliła również, że w aktualnej legislacji brak jest zapisów 

dotyczących superwizorów-aplikantów oraz superwizorów, co stanowi problem w kontekście 

ograniczonej ilości superwizorów. 

 

Pan Grzegorz Wodowski ze Stowarzyszenia MONAR w Krakowie mówił o dobrych efektach działań 

prowadzonych w ubiegłym roku – zmianach kontraktowania środków dotacyjnych oraz zwiększeniu 

elastyczności w planowaniu budżetu. Wyraził też nadzieję na progres w działaniach w zakresie 

redukcji szkód, w związku z planowanym przez placówkę otwarciem pokoju bezpiecznych podań 

środków psychoaktywnych. Zaznaczył też, że – jak wynika z prowadzonego researchu – zarówno 

świadkowie używania środków psychoaktywnych, jak i osoby używające, domagają się rozwiązań w 

tej kwestii. 

 

Pani Agata Junger – Kłosowska z Polskiego Towarzystwa Przeciwdziałania Wykluczeniu 

Społecznemu podniosła temat funduszy europejskich dla małopolski, sugerując, że mogłoby to być 

źródło dodatkowych środków dla podmiotów zrzeszonych w Komisji Dialogu Obywatelskiego. Pani 

Katarzyna Pytko – Kiełkowska poinformowała przy tej okazji o zaplanowanym na 7 lutego 2024 r. 

posiedzeniu Platformy Międzyinstytucjonalnej w siedzibie Urzędu Marszałkowskiego, w którym 

uczestnictwo mogłoby być przestrzenią do rozmowy na temat możliwości pozyskania tych środków 

na potrzeby działań podmiotów. 

 

Pani Małgorzata Stachel z Miejskiego Centrum Profilaktyki Uzależnień poinformowała, że otwarte 

w ubiegłym roku Centrum dla Rodzin będzie działać do końca marca z funduszy norweskich, 

natomiast Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej ma podjąć działania w kierunku pozyskania środków 

na kontynuację tego projektu w późniejszym okresie. Poinformowała również, że od lutego zmieni 

się siedziba Centrum dla Rodzin – będzie się ono mieścić przy ul. Wodnej. Przedstawiła również 

zakres działań i pomocy oferowanej przez Centrum oraz stosowane narzędzia diagnostyczne. 

Poinformowała także, że aneksy do umów podmiotów leczniczych z Gminą Miejską Kraków są już 

przekazane do Urzędu Miasta Krakowa i będą gotowe do podpisu z początkiem lutego. 

 



Pani Agata Junger – Kłosowska poinformowała również o nowej lokalizacji części poradni Unimedu 

– około połowy roku planowany jest transfer na ul. Górną. Wskazała przy tym na możliwość 

nawiązania kontaktu przez organizacje non profit ze spółdzielniami mieszkaniowymi jako cenne 

źródło informacji na temat dostępnych lokali użytkowych w danym rejonie. Przedstawiła także zakres 

działań poradni leczenia chorób odtytoniowych, której otwarcie planowane jest na marzec b.r. 

 

Pani Joanna Pęska z Fundacji „Zdrowie dla Budowlanych” zasygnalizowała trudności kadrowe, 

związane z małą dostępnością lekarzy psychiatrów oraz trudnościami w pozyskaniu ich do 

współpracy z uwagi na duże zapotrzebowanie na świadczenia lekarzy psychiatrów na rynku 

prywatnym. Poinformowała również o bieżących problemach lokalowych związanych z 

rozszerzaniem oferty oraz dostępności poradni. 

 

Pani Dorota Wasik ze Stowarzyszenia Pomocna Dłoń poinformowała o zwiększeniu przepływu 

pacjentów w placówce oraz zmniejszeniu kolejek w związku z większą dostępnością świadczeń. 

Wspomniała również o trwających trudnościach kadrowych, przy tej okazji dzieląc się informacjami 

oraz doświadczeniami w zakresie pozyskiwania pracowników w ramach stażu w Grodzkim Urzędzie 

Pracy. 

 

Pani Katarzyna Klima ze Stowarzyszenia Probacja wspomniała o znaczeniu finansowania z Urzędu 

Miasta Krakowa dla ich placówki, co pozwala im skoncentrować się na właściwych placówce 

działaniach. 

 

Pani Małgorzata Mucha ze Stowarzyszenia Rodzin Abstynenckich „Krąg” zaznaczyła, że pozyskane 

finansowanie umożliwiło im rozpoczęcie remontu. Wspomniała także, że Stowarzyszenie potrzebuje 

i chętnie przyjmie nowych członków, zachęcając do zapraszania pacjentów do korzystania z działań 

Klubu Abstynenta. 

 

Pani Katarzyna Pytko – Kiełkowska wspomniała również o zmianie rozporządzenia ws. Niebieskiej 

Karty i wynikającym z niej obowiązku wypełnienia Niebieskiej Karty ciążącym na wszystkich 

pracownikach ochrony zdrowia. Poinformowała także, że Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 

wspiera w tej kwestii placówki informacjami i szkoleniami. 

 

Na tym posiedzenie zamknięto.  

 

 

 

 

 

Spotkanie protokołowała: Joanna Pęska 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



UCHWAŁA NR 1/IP/2024 KOMISJI DIALOGU OBYWATELSKIEGO DS. 

PRZECIWDZIAŁANIA UZALEŻNIENIOM Z DNIA 26.01.2024 r.  

 

 

w sprawie wyboru Prezydium Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Przeciwdziałania 

Uzależnieniom na rok 2023.  

 

§1  

Komisja Dialogu Obywatelskiego ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom postanawia wybrać 

członków Prezydium:  

Pani Katarzyna Pytko – Kiełkowska – Przewodnicząca Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. 

Przeciwdziałania Uzależnieniom;  

Pani Agata Junger - Kłosowska – wiceprzewodniczący Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. 

Przeciwdziałania Uzależnieniom;  

Pani Joanna Pęska- sekretarz Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Przeciwdziałania 

Uzależnieniom.  

§ 2  

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

 

 

Uchwała została podjęta w stosunku głosów: 

 - za podjęciem uchwały 10 głosów  

- przeciw podjęciu uchwały 0 głosów  

- wstrzymało się 0 głosów 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

UCHWAŁA NR 2/IP/2024 KOMISJI DIALOGU OBYWATELSKIEGO DS. 

PRZECIWDZIAŁANIA UZALEŻNIENIOM Z DNIA 26.01.2024 r.  

 

 

w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. 

Przeciwdziałania Uzależnieniom za 2023 rok 

 

 

§1  

Komisja Dialogu Obywatelskiego ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom postanawia zatwierdzić 

sprawozdanie z działalności KDO ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom w 2023 roku;  

§ 2  

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

 

 

 

Uchwała została podjęta w stosunku głosów:  

- za podjęciem uchwały 10 głosów 

- przeciw podjęciu uchwały 0 głosów  

- wstrzymało się 0 głosów 

 

 


